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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 13.04.2021  

Číslo: 03153/2021/ORR-13759  

Vybavuje: Ing. Ľudmila Sekeráková 

e-mail:ludmila.sekerakova@vucke.sk 

telefón: 055/6196654 

  

 

ZÁPISNICA 

 

z 21. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 13.04.2021 

formou online rokovania 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o Významných 

dňoch Košického samosprávneho kraja a Župných dňoch Košického samosprávneho kraja 

4. Návrh Dodatku č. 2 k Zásadám a postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického sa-

mosprávneho kraja 

5. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2020 

6. 1. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2021 

7. Územný plán veľkého územného celku Košický kraj, preskúmanie 2021 

8. Spolufinancovanie projektu s názvom „Ochrana a obnova biodiverzity v lesných ekosysté-

moch Košického kraja – projekt č. 2“ 

9. Aktualizácia uznesenia č. 483/2020 z 22. zasadnutia Zastupiteľstva Košického samospráv-

neho kraja: „Schválenie realizácie a spolufinancovania projektu v oblasti podpory envirový-

chovy v rámci Operačného programu Kvalita životného prostredia – KlimaPark Kysak“ 

10. Aktuálne informácie o príprave projektov KSK (GLIP, Geosurvey, Agrokruhy, INOBAT, 

Strategický park Haniska, Krajská futbalová liga, Areál Turzovských kúpeľov, Hmotné re-

zervy KSK, Sociálny podnik KSK, IDS Východ) 

11. Informácia o stave a príprave Integrovanej územnej stratégie Košického kraja  

(bod 2d/ z Plánu úloh komisie na I. polrok 2021) 

12. Návrhy, podnety, požiadavky 

13. Rôzne 

14. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie privítal členov komisie, ktorí boli prihlásení v systéme online rokovania 

a otvoril 21. rokovanie komisie. Z celkového počtu 25 členov komisie bolo na začiatku 

rokovania v systéme online prítomných 16 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina a teda 

komisia bola uznášaniaschopná.  



   

2 

 

Návrh programu rokovania komisie bol vopred  zaslaný všetkým členom komisie e-mailom. 

S predkladanými materiálmi k bodom programu sa jednotlivý členovia komisie mohli 

oboznámiť v aplikácií Digitálne Zastupiteľstvo.  

     V úvode predseda komisie zhrnul základné informácie o priebehu online rokovania 

a zároveň poprosil členov komisie o hlasovanie formou „zdvihnutím ruky na web kamere“. 

 

Záver: 

Žiadne návrhy na doplnenie programu neboli predložené. Predseda komisie požiadal členov 

komisie o  hlasovanie o programe ako celku. 

 

Uznesenie č. 9/2021 

Komisia schvaľuje program 21. rokovania komisie. 

 

Hlasovanie č. 1 

Prítomní: 16 

Za: 16                                           Proti: 0                                      Zdržal sa: 0 

Predseda komisie skonštatoval, že program 21. rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

K bodu č. 8 

Návrhy, podnety, požiadavky 

 

Požiadavka 1: 

Ing. Kravčík zašle e-mailom všetkým členom komisie krátke zhrnutie záverov Akčného plánu 

obnovy krajiny. 

Plnenie: 

Predseda komisie konštatoval, že požiadavka bola splnená. 

 

Požiadavka 2: 

Predseda komisie žiada na komisii ÚPŽP o priebežné informácie o stave prác na ÚPN VÚC 

Košický kraj, najmä vo väzbe na životné prostredie.  

Plnenie: 

Informácia o stave prác na ÚPN VÚC Košický kraj je predmetom tohto rokovania Komisia 

ÚPŽP - bod 7/ Územný plán veľkého územného celku Košický kraj, preskúmanie 2021. 

 

Diskusia: 

Ku kontrole plnenia požiadaviek z komisie neboli žiadne pripomienky.  

 

Záver: 

Komisia berie na vedomie plnenie požiadaviek z komisie bez pripomienok .  

 

Uznesenie č. 10/2021 

Komisia berie na vedomie plnenie požiadaviek z komisie bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 2  

Prítomní: 18 

Za: 18       Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 3: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 

o Významných dňoch Košického samosprávneho kraja a Župných dňoch Košického 

samosprávneho kraja  

 

Vyjadrenie:   

O materiáli podrobne informovala PhDr. Anna Heribanová – vedúca oddelenia organizačného, 

protokolu a zahraničných vzťahov Úradu KSK.  
 

Diskusia: 

K materiálu neprebehla diskusia.  

 

Záver: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 11/2021 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3 

Prítomní: 18 

Za: 18    Proti: 0    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č.4: 

Návrh Dodatku č. 2 k Zásadám a postupu pre udeľovanie verejných ocenení Košického 

samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informovala PhDr. Anna Heribanová – vedúca oddelenia organizačného, 

protokolu a zahraničných vzťahov Úradu KSK.  
 

Diskusia: 

K materiálu neprebehla diskusia.  

 

Záver: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 12/2021 

Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č. 4  

Prítomní: 18 

Za: 18                                         Proti: 0                                      Zdržal sa: 0  

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 5: 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2020 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informovala Ing. Kvetoslava Lipovská – vedúca referátu rozpočtu. 

 

Diskusia: 

K materiálu neprebehla diskusia.  

 

Záver: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 13/2021 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č. 5 

Prítomní: 18 

Za: 17                                         Proti: 0                                  Zdržal sa: 1 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 6: 

1. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2021 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informovala Ing. Kvetoslava Lipovská – vedúca referátu rozpočtu. 

 

Diskusia: 

K materiálu neprebehla diskusia.  

 

Záver: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 14/2021  
Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č.6  

Prítomní: 18 

Za: 15                                           Proti: 1                                    Zdržal sa: 2 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 7: 

Územný plán veľkého územného celku Košický kraj, preskúmanie 2021 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informoval Ing. Jaroslav Lizák – vedúci referátu ÚPŽP. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: Ing. Kravčík, JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Tomáš Dražil PhD. 

Predmetom diskusie boli témy: 
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- požiadavka na doplnenie zoznamu podkladov o „Akčný plán vodných rád Košického kra-

ja“, ktorý bol schválený vo februári 2021; bude riešená na zastupiteľstve prostredníctvom 

pozmeňujúceho návrhu na uznesenie; 

- zapracovanie územného systému ekologickej stability do územného plánu a zozáväznenie 

jeho prvkov; územný systém ekologickej stability je súčasťou územného plánu samo-

správneho kraja, jeho prvky nie sú záväzné a o ich záväznosti sa vedie aj na úrovni orgá-

nov ochrany prírody dlhodobá polemika. Štátna ochrana prírody aktualizovala 

v posledných rokoch okresné územné systémy ekologickej stability. Územný systém eko-

logickej stability na úrovni samosprávneho kraja bude súčasťou pripravovanej územnej 

prognózy rozvoja krajinnej štruktúry KSK, ktorá môže navrhnúť taktiež formu a rozsah 

zozáväznenia ÚSES v novom územnom pláne samosprávneho kraja;  

- ako sú premietnuté nové výzvy (nové programové obdobie)  vyplývajúce z PHSR do 

územného plánu regiónu – napr. diaľnica na Zemplín, Strategický park Haniska ; požia-

davky nového programovacieho obdobia budú súčasťou pripravovanej zmeny územného 

plánu samosprávneho kraja;   

- nesúlad medzi už zrealizovanými zámermi a stavbami s platnými územnými plánmi miest 

a obcí; proces preskúmania územného plánu samosprávneho kraja neoveroval súlad medzi 

realizovanými stavbami a územnoplánovacou dokumentáciou miest a obcí.  

Na otázky zodpovedal Ing. Jaroslav Lizák a PhDr. Anna Heribanová.  

 

Záver: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 15/2021  
Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č.7  

Prítomní: 19 

Za: 19                                           Proti: 0                                    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 8 

Spolufinancovanie projektu s názvom „Ochrana a obnova biodiverzity v lesných ekosys-

témoch Košického kraja – projekt č. 2“ 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informoval Ing. Matej Ovčiarka – vedúci odboru regionálneho rozvoja. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Kravčík, Ing. Tomáš Dražil PhD. 

Predmetom diskusie boli témy: 

- ako dopadol projekt 1- nie je ešte uzavretý, prebieha proces odborného hodnotenia, MŽP 

udelilo podmienečný súhlas na realizáciu aktivít v CHVÚ Volovské vrchy a Pohornádie, 

ak bude žiadosť schválená KSK obstará dokument starostlivosti o chránené územia, 

oprávnené obdobie pre operačný program je do 31.12.2023; 

- k projektu 2 - nedostatočné veľmi všeobecné informácie o projekte a jeho schválenie, fi-

nančné zabezpečenie projektu a kofinancovania KSK sú vysoké, nie sú informácie čo 

konkrétne sa má realizovať;  

- pomer 1600 eur na 1 ha lesnej pôdy je prehnaná suma, ak by to malo byť na revitalizáciu 

poškodených porastov do Krompách (imisná zóna A) je to v poriadku; 
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- polohopisné a výškopisné mapovanie terénnych zárezov a depresií na lesných pozemkoch, 

ktoré budú vychádzať z diaľkového prieskumu zeme nie je efektívne riešiť, projekt má 

byť lesnícky,  projekt má byť o diaľkovom prieskum zeme, o zachytávaní dažďovej vody, 

projekt je v prvom rade o biodiverzite; 

- projekt 2 - rozsah územia z pohľadu biodiverzity je oveľa väčší ako pri POK, projekt vy-

chádza z navrhovaného opatrenia udržať vodu, porasty a živočíchy v danom teritóriu; 

- určiť konkrétnu lokalizáciu území, porovnať rozsah vynaložených prostriedkov 

a definovať primerané opatrenia, ktoré ešte nie sú známe; 

- riešené sú Gelnica cca 1600 ha, Betliar cca 1500 ha, Dobšiná cca 1000 ha. 

Na otázky zodpovedal Ing. Matej Ovčiarka. 

 

Záver: 

Návrh p. Dražila: materiál doplniť o lokalizáciu území a spresnenie opatrení.  

 

Uznesenie č. 16/2021  
Komisia žiada doplniť návrh území a opatrenia, ktorých sa daný projekt má týkať. 

 

Hlasovanie č.8  

Prítomní: 19 

Za: 19                                           Proti: 0                                    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Jaroslav Poláček, Ing. Tomáš Dražil PhD.   

                                       Ing. František Petro 

Predmetom diskusie boli témy: 

- prečo sa otvára projekt 2 na iných lesných celkoch, keď nie je ukončený projekt 1;  

- je uzatvorená zmluva medzi mestskými lesmi Košice a KSK k projektu mestských lesov, 

ktorý bol schválený pred 2 rokmi zastupiteľstvom KSK a doposiaľ nebol splnený a neboli 

čerpané prostriedky vo výške 6 mil. eur; 

- čo sa týka 1 projektu z pohľadu Úradu KSK boli urobené všetky úkony súvisiace s kona-

ním k žiadosti v termíne a náležitej kvalite, boli splnené všetky požiadavky na projekt 

a čaká sa na rozhodnutie;  

- 2 projekt (pilot) je mimo chránených území, Košické lesy sú z 80% v chránenom vtáčom 

území;  

- príprava listu predsedu KSK na p. ministra Budaja s prosbou o urýchlené riešenie doku-

mentov starostlivosti o chránené územia a druhy,  aby VO, ktoré majú byť kryté 

z nenávratných finančných prostriedkov mohli byť realizované; 

- nemožnosť čerpania finančných prostriedkov z iných zdrojov pre mestské lesy;  

- uzatvorenie (vyhodnotenie) projektu 1(realizovateľnosť)  a potom otvorenie ďalšieho pro-

jektu (Gelnica, ...);  

- podľa informácií p. predsedu komisie projekt 1 skončil, mestské lesy ho považujú za 

ukončený, je potrebné zrušiť zmluvu a zrušiť uznesenie zastupiteľstva;   

- je vyriešená otázka štátnej pomoci pre projekt lesy ak ich župa nevlastní, je projekt reali-

zovateľný; 

- projekt je realizovateľný, keďže ide o opatrenia, ktoré napomáhajú ochrane prírody a ob-

noveniu a zlepšeniu stavu biodiverzity;  

- predkladá sa do diskusie (ŠOP) a neskôr do vlády program starostlivosti Volovské vrchy, 

ktorý bude obsahovať aj konkrétne opatrenia; 

- implementácia peňazí či už cez ŠOP alebo VÚC je otvorená, nakoľko sa uvažuje s posil-

nením kompetencií VÚC, je dobré že VÚC robí na tomto projekte;  
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- ak sa navrhujú opatrenia aj mimo chránených území, ak sa ide do biotopov európskeho 

a národného významu, aj v 1. stupni ochrany je potrebný súhlas ŠOP na realizáciu týchto 

opatrení aj keď slúžia na ochranu biodiverzity; 

- P. Petro ocenil a podporil pripomienky pána Dražila a pána Poláčeka. 

Na otázky zodpovedal Ing. Matej Ovčiarka. 

 

Záver: 

Ing. Poláček požiadal, aby  pred projektom 2 bol vyhodnotený projekt 1, kde je potrebné 

uviesť „čo sa má robiť, kde sa to má robiť a ako sa to má robiť“ - predložiť na komisiu, zastu-

piteľstvo aj mestským lesom. 

 

Uznesenie č. 17/2021  
Komisia žiada pred schválením projektu 2 podať písomnú informáciu o stave projektu 1. 

 

Hlasovanie č.9  

Prítomní: 19 

Za: 19                                            Proti: 0                                    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Uznesenie č. 18/2021  
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť s predloženými 

pripomienkami. 

 

Hlasovanie č.10  

Prítomní: 19 

Za: 19                                            Proti: 0                                    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 9 

Aktualizácia uznesenia č. 483/2020 z 22. zasadnutia Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja: „Schválenie realizácie a spolufinancovania projektu v oblasti 

podpory envirovýchovy v rámci Operačného programu Kvalita životného prostredia – 

KlimaPark Kysak“ 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informoval Ing. Matej Ovčiarka – vedúci odboru regionálneho rozvoja. 

 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Tomáš Dražil PhD.   

Predmetom diskusie boli témy: 

- vynaloženie 2 mil.  eur na opravu je obrovská investícia; envirovýchovu robiť  v iných 

strediskách – aký je zmysel čerpania európskych peňazí, klientmi KSK sú stredoškoláci 

nie žiaci základných škôl; 

- objekt je situovaný v záplavovom území, v zmysle SVP objekty je zakázané umiestňovať 

do záplavových území, čo je aj prípad tohto objekt; 

- aká je udržateľnosť tohto projektu; 

- v súčasnosti  stredisko poskytuje svoje služby tak pre žiakov základných škôl (školy v 

prírode) ako aj pre iných záujemcov  v rámci regiónu, čo je jedným z ukazovateľov;  

- záplavové územie sa dotýka prvého objektu, nie riešeného v projekte; 
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- finančné náklady budú použité na obnovu ďalšieho priestoru, ktorý je už v súčasnosti za-

behnutý a projektom sa zvýši jeho atraktivita pre všetkých návštevníkov; 

- nejedná sa o novostavbu ale o obnovu objektu, ktorý je skolaudovaný a v súčasnosti vyu-

žívaný, chodia tam návštevníci a úlohou je zatraktívniť to; 

- bol vyslovený nesúhlas s envirovýchovou pre žiakov v záplavovom území.  

Na otázky zodpovedal Ing. Matej Ovčiarka. 

  

Návrh na uznesenie  
Komisia odporúča zastupiteľstvu  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 

Hlasovanie č.11  

Prítomní: 17 

Za: 1                                           Proti: 9                                    Zdržal sa: 7 

Návrh nebol schválený. 

 

K bodu č. 10: 

Aktuálne informácie o príprave projektov KSK (GLIP, Geosurvey, Agrokruhy, INO-

BAT, Strategický park Haniska, Krajská futbalová liga, Areál Turzovských kúpeľov, 

Hmotné rezervy KSK, Sociálny podnik KSK, IDS Východ) 

 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie informoval  členov komisie o zaslaní tohto materiálu všetkým členom ko-

misie emailom dňa 12.04.2021. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Mgr. Rovinský, Ing. Petro, Bc. Karaffa, Ing. Sekeráková   

Predmetom diskusie boli témy: 

- zmysluplnosť podávania správ z operatívneho riadenia projektov obstarávaných úradom 

samosprávneho kraja (rozsah, miera podrobnosti, časový interval)  na rokovania komisií; 

- predkladanie informatívnych správ na rokovanie zastupiteľstva; 

- problémy s IROP-om diskutované na minulej komisii (projekty, ktoré stoja) a účasť za-

mestnancov úradu  na komisii s vysvetlením (odbor SORO); 

- záujem poslancov o prípravu, priebeh a vyhodnotenie projektov aj v súvislosti s COVID. 

 

Uznesenie č. 19/2021  
Komisia berie na vedomie aktuálne informácie o projektoch KSK a žiada, aby táto správa 

bola predložená zastupiteľstvu KSK. 

 

Hlasovanie č. 12  

Prítomní: 16 

Za: 16       Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 11: 

Informácia o stave a príprave Integrovanej územnej stratégie Košického kraja  

(bod 2d/ z Plánu úloh komisie na I. polrok 2021) 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informoval Ing. Matej Ovčiarka – vedúci odboru regionálneho rozvoja 
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Diskusia: 

K materiálu neprebehla diskusia.  

 

Požiadavka : 

Ing. Ovčiarka zašle všetkým členom komisie link na Radu partnerstva Košického kraja. 

 

Uznesenie č. 20/2021  
Komisia berie na vedomie aktuálne informácie o stave a príprave Integrovanej územnej 

stratégie Košického kraja. 

 

Hlasovanie č.13 

Prítomní: 15 

Za:15                                            Proti: 0                                    Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 12 

Návrhy, podnety, požiadavky 

 

Neboli predložené žiadne návrhy, podnety a požiadavky. 

 

K bodu č. 13: 

Rôzne 

 

Všeobecná rozprava neprebehla. 

 

K bodu č. 14: 

Záver 

Predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský konštatoval, že program rokovania komisie 

bol vyčerpaný, poďakoval členom komisie za aktívnu účasť formou online a poprial im pekný 

deň.  

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. Ľudmila Sekeráková 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský   

predseda komisie 

       


